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Νέο «όχι» Γιώργου μέσω Νορβηγίας σε αναδιάρθρωση-«δραχμή»
Γ ια ακόμα μια φορά και ενώπιον διεθνούς 

ακροατηρίου, ο πρωθυπουργός απέρριψε 
το ενδεχόμενο της αναδιάρθρωσης του δημό
σιου χρέους της χώρας αλλά και την έξοδό της 
'από το ευρώ.

«Το ελληνικό χρέος είναι διαχειρίσιμο χωρίς 
αναδιάρθρωση» υποστήριξε ο κ. Παπανδρέ- 
ου, επικαλούμενος και τις εκτιμ ήσεις του 
ΔΝΤ, μιλώντας χθες το πρωί στη Διάσκεψη για 
την Προοδευτική Διακυβέρνηση με θέμα: «Η 
ατζέντα μετά την κρίση για την κεντροαριστε
ρά», που έγινε στο Οσλο.

Επίσης, σε συνέντευξη Τύπου που ακολού
θησε, δήλωσε ότι η Ελλάδα βρίσκεται κοντά

στην επίτευξη του στόχου πρωτογενούς πλεο
νάσματος και δεν διαπραγματεύεται νέους ό
ρους με τους δανειστές της.

Ο πρωθυπουργός στην ομιλία του και στη συ
νέντευξη (την οποία έδωσε μαζί με το Νορβηγό 
ομόλογό του Τζεν Στόλτεμπεργκ, τον αναπλη
ρωτή πρωθυπουργό της Ιρλανδίας Ε. Γκιλμόρ 
και τον πρόεδρο της Σερβίας Μπ. Τάντιτς):
-  Είπε ότι και η Ελλάδα και οι εταίροι της έχουν 
αποφασίσει «να παραμείνουμε στο ευρώ» και 
τόνισε ότι η Ευρώπη πρέπει να προστατεύσει το 
ενιαίο νόμισμα και να σταματήσει το παιχνίδι 
των ευθυνών, που δεν επιτρέπει την πρόοδό 
της. «Αναςητάμε αποδιοπομπαίους τράγους,

παίζουμε το παιχνίδι των ευθυνών. Λέμε ότι 
φταίει ο Βορράς, φταίει η περιφέρεια, φταίνε οι 
μετανάστες. Αυτό αποδυναμώνει την Ευρώπη, 
χάνουμε την προοπτική που είχαμε» τόνισε.
-  Συνέδεσε ευθέως το ελληνικό οικονομικό 
πρόβλημα με την Ευρώπη, λέγοντας ότι «το 
ελληνικό δράμα έχει γίνει ευρωπαϊκό δράμα 
κι αν δεν το αντιμετωπίζαμε αποτελεσματι
κά, θα επεκτεινόταν».
-  Υποστήριξε ότι οι πιέσεις των αγορών και τα 
συνεχή δημοσιεύματα των ξένων μέσων ενη
μέρωσης «προάγουν φόβο» και η παραμικρή 
δυσκολία στην ελληνική οικονομία διογκώνε
ται. «Τα σενάρια καταστροφής δεν βοηθούν τις

επενδύσεις», είπε και επανέλαβε: «Αφήστε την 
Ελλάδα να κάνει τη δουλειά της». Επίσης τόνισε 
ότι οι διεθνείς οίκοι αξιολόγησης επιτρέπουν 
κερδοσκοπικά παιχνίδια εις βάρος της χώρας.
-  Ερωτηθείς για το αν η Ελλάδα θα βγει στις α
γορές το 2012, είπε ότι «οι αγορές είναι ακό
μα φοβισμένες», πρόσθεσε όμως ότι «όσο 
προχωράμε, θατιςπείσουμε». Αναφερόμενος 
στα αποτελέσματα της μέχρι τώρα πολιτικής 
του, είπε ότι έχουν ανοίξει τα κλειστά επαγ
γέλματα, άλλαξε το φορολογικό και το ασφα
λιστικό σύστημα, μειώθηκε το έλλειμμα κατά 
5%, αυξήθηκαν οι εξαγωγές και ανακάμπτει ο 
τουρισμός. Π .ΣΟΚ.
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Ο νομικός μου σύμβουλος κ. Παπαδημητρίου μαυ παρέδωσε το προσχέδιο νόμου 
(ίέλεγχος της διαδικασίας για τη σύναψη συμβάσεων δημοσίων προμηθειών και 
έργων». Στρ προσχέδιο έχε* ενσωματώσει τις παρατηρήσεις που έγιναν από τα 
Υπουργεία, στο μέτρο που συμβιβάζονταν με τον εκδιωκόμενο στόχο.

ρρόμβρι
σωστός. Πάντως το προσχέδιο χρειάζεται συμπλήρωση. Σύμφωνα με τα άρθρα 4  και
5 το Συμβούλιο εάν δεν εγκρίνει, «αναπέμπει τη 6ια*$ρυξη στον φορέα εκτέ?--------
παρατηρήσεις και συγκεκριμένες προτάσεις», ή εάν δεν συμφωνεί με την i

Οι διατυπώσεις αυτές, που επιδιώκουν μια σωστή ισορροπία, δα οδηγήσουν σε 
αδιέξοδο, εάν υπάρχει διαμάχη και μεγάλα οικονομικά συμφέροντα. Ο φορέας 
μπορεί να ερμηνεύσει διαφορετικά τις παρατηρήσεις, να ακολουθήσει μεν τις 
αντιρρήσεις, αλλά με νέα επιχειρηματολογία να καταλήξει στο ίδιο αποτέλεσμα κλπ. 
Προβλέπω χρονοβόρα διελκυστίνδα. Τέλος θα προκόψει το γνωστό θέμα: Ο φορέας 
μπορεί να αρνηδεί να υπογράψει τη σύμβαση λέγονίάς ότι την ευθύνη για την 
απόφαση την έχει το Συμβούλιο. Το Συμβούλιο δεν |α  μπορεί να υπογράψει την 
απόφαση.

Κατά τη γνώμη μου πρέπει να αποσαφηνισθεί ποιος Οα παίρνει την τελική απόφαση ή 
να αποφασισθεΐ ότι το Συμβούλιο αοχολεΐται κατ’ μετά την ολοκλήρωση της
διαδικασίας (γιατί όμως να προσθέσουμε μια δω δυφ τϋπου έτσι κι αλλιώς κάνουν 
τα δικαστήρια;). |

Σε παρακαλώ αφού σου παραδώσει ο κ. Παπαδηβητρίου τα αναγκαία χαρτιά να 
σογκαλέσεις την Επιτροπή Θεσμών και να πάρετε τις τελικές αποφάσεις. Δεν θα 
πρέπει να ξεχώσουμε, ότι ο προτεινόμενος θεσμός είχε εξαγγελθεί και μάλιστα ως,
σωτήρια παρέμβαση.

Η επιστολή Κ. Σημίτη στον Α. Παπαδόπουλο

Εκτεθειμένο άφησε τον Κ. 
Σημίτη ο X. Κ αστα ν ίδη  σ' 
ό,τι αφορά την πρότασή του 
τον Ιανουάριο του 1996 για 
ίδρυση ανεξάρτητέ αρχήβ 
για τον έλεγχο των προμη
θειών και των έργων.

Του ΑΝΤΩΝΗ
ΓΑΛΑΝΟΠΟΥΛΟΥ

Το «γάντι» για την επίθε
σή του έριξε πρώτος ο ί
διος ο πρώην πρωθυ

πουργός όταν με ανακοίνωση 
που διανεμήθηκε ατούς βου
λευτές την περασμένη Τετάρ
τη , εν όψει της χθεσινής συζή
τησης του πορίσματος για τη 
δίθίπθηε, υποστήριξε με σα
φήνεια πως «η πρόταση του τό
τε υπουργού Μεταφορών και 
Επικοινωνιών προέβλεπε ρητά 
την εξαίρεση των προγραμμα
τικών συμβάσεων από τον έ
λεγχο της αρχής, την οποία ε
πιθυμούσε».

Ο υπουργός Δικαιοσύνης ω
στόσο όχι μόνο διέψευσε τον Κ. 
Σημίτη, αλλά καταλόγισε εμμέ
σως στο πρόσωπό του ότι αν εί
χε γίνει αποδεκτή η πρότασή 
του «θα ήταν διαφορετικό το 
μέλλον της χώρας. Δεν το πρά- 
ξαμε όμως και οι συνέπειες ή
ταν μοιραίες».

Σιγή 15 χρόνων
«Δεν έχω μιλήσει εδώ και 15 

χρόνια. Ομως αισθάνομαι βα
ριά την ευθύνη», δήλωσε με έ
νταση κατά την παρέμβασή 
του το κυβερνητικό στέλεχος 
και καταθέτοντας τη σχετική 
αλληλογραφία γύρισε πίσω

τους δείκτες του χρόνου στον 
Ιανουάριο του 1996.

Τότε ο κ. Καστανίδης ανέλα
βε το υπουργείο Μεταφορών- 
Επικοινωνιών και διαπιστώνο
ντας ότι έχει να διαχειριστεί 
πολλά τρισεκατομμύρια δραχ
μές ζήτησε από τον τότε πρω
θυπουργό «να απαντήσουμε 
πώς θα υπάρξει χρηστή διαχεί

ριση του κολοσσιαίου αυτού 
ποσού, διότι τα γιγαντιαία συμ
φέροντα που συγκρούονται γύ
ρω από τις προμήθειες, ακόμη 
και όταν τηρούνται οι κανόνες, 
δημιουργούν παρενέργειες στο 
πολιτικό σκηνικό».

Ο κ. Σημίτης, κατά τον κ. 
Καστανίδη, συμφώνησε να ι
δρυθεί επιτροπή που θα ανα

X. KaoTavíóns

λάμβανε το έργο των προμη
θειών και τη διαφάνεια, ενώ η 
πρότασή του, όπως ο ίδιος υ
ποστήριξε χθες, συμπεριελή- 
φθη και στο προεκλογικό πρό
γραμμα του ΠΑΣΟΚ τον Σε
πτέμβριο του 1996.

Οταν σχηματίστηκε η νέα κυ
βέρνηση, συνέχισε ο ίδιος, ο Κ. 
Σημίτης τού απέστειλε επιστολή 
που του ζητούσε να επιταχύνει 
τις διαδικασίες ώστε να κατατε
θεί οτη Βουλή το σχετικό νομο
σχέδιο. Ενέργεια που χαροποίη
σε ιδιαίτερα τον X. Καστανίδη, 
ο οποίος απαντώντας εξέφρασε 
την ικανοποίησή του «για το κό
ψιμο του ομφάλιου λώρου προ
μηθειών και πολιτικής».

Η ικανοποίησή του όμως α
ποδείχθηκε πρόσκαιρη διότι 
τον Ιανουάριο του 1997 έλαβε ε
πιστολή του τότε πρωθυπουρ
γού προς τον υπουργό Εσωτερι
κών Αλ. Παπαδόπουλο με κοι
νοποίηση προς τον ίδιο, στην ο
ποία ανέφερε ότι έχει ξανασκε- 
φτεί το θέμα, ότι θέλει περισσό
τερη συζήτηση και ζητούσε να

Κ. InpÍTns

παραπεμφθεί στην επιτροπή 
θεσμών της κυβέρνησης.

Τον Μάιο, και ενώ ο κ. Κα
στανίδης απουσιάζει στο εξω
τερικό, συγκαλείται το υπουρ
γικό συμβούλιο και αποφασίζει 
να απορρίψει την πρότασή του 
με το σκεπτικό ότι το υπάρχον 
θεσμικό πλαίσιο είναι επαρκές.

Η παραίτηση
Από εκεί και πέρα και έως την 

παραίτησή του, οτα τέλη του 
Αυγούστου του ίδιου χρόνου, α
πό το υπουργείο Μεταφορών 
και Επικοινωνιών οι εξελίξεις εί
ναι καταιγιστικές. Ο κ. Καστα
νίδης προτείνει στην αρχή η ψη- 
φιοποίηση του OTE να μην ε
νταχθεί στις προγραμματικές 
συμβάσεις αλλά να γίνει διεθνής 
διαγωνισμός και στη συνέχεια, 
αφού δεν λαμβάνει απάντηση α
πό τον πρωθυπουργικό γρα
φείο, ζητεί οι συμβάσεις του υ
πουργείου του να περνούν από 
το Ελεγκτικό Συνέδριο.

Η σιγή ασυρμάτου από το Μα- 
ξίμου τον οδηγεί σε παραίτηση.

Οσο για το γιατί επανήλθε 
στην κυβέρνηση το 2003, αλλά 
και γιατί δεν δημοσιοποίησε το 
περιεχόμενο των επιστολών 
του, απάντησε για το μεν πρώτο 
πως «είχε υποχρέωση να βοηθή
σει πρώτα τη χώρα και μετά το 
κόμμα», για το δε δεύτερο πως 
«δεσμευόταν έως τώρα από το 
απόρρητο της αλληλογραφίας».

Οι αποκαλύψεις του υπουρ
γού Δικαιοσύνης προκάλεσαν 
μούδιασμα στο ΠΑΣΟΚ και ι
κανοποίηση στη Ν .Δ . που α
παίτησε μετ’ επιτάοεως να δια
κοπεί η διαδικασία ώστε να με
λετηθεί η αλληλογραφία. Μά
λιστα ο βουλευτής του κόμμα
τος Π. Καμμένος σημείωσε ότι 
«ξεκινά σήμερα η διαδικασία 
για να οδηγηθεί στο Ειδικό Δι
καστήριο ο Κ. Σημίτης με απο
δεικτικά στοιχεία που κατέθε
σε ο υπουργός Δικαιοσύνης».

Κατά τα λοιπά οι ομιλητές ό
λων των κομμάτων -αν και ορι
σμένοι διατύπωσαν επιφυλάξεις 
για την έκβασή της- τάχθηκαν 
υπέρ της σύστασης προκαταρ
κτικής επιτροπής για το σκάν
δαλο με τη γερμανική εταιρεία.

Αίσθηση προκάλεσε πάντως 
η αποστροφή του X. Καστανί
δη ότι τα αδικήματα του ξε
πλύματος του βρώμικου χρή
ματος και της δωροδοκίας πρέ
πει να εξεταστούν από τη Δι
καιοσύνη .

Υπενθυμίζεται ότι για τη συ
γκρότηση προκαταρκτικής επι
τροπής απαιτείται προηγουμέ
νως η κατάθεση σχετικής πρό
τασης από τουλάχιστον 3<ο βου
λευτές. ♦


